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Spørgsmål 

Af ministerens besvarelse af SAU (2012-13) alm. del, spørgsmål 231, fremgår det, at en 

sænkning af registreringsafgiften med 1 pct. fordelt på både satsen på 105 pct. og satsen 

på 180 pct. har en selvfinansieringsgrad på 95 pct. Vil ministeren redegøre for, hvor me-

get satsen på 180 pct. kan sænkes, før det resulterer i et provenutab for statskassen? 

 

Svar 

Skatteministeriet skønner, at selvfinansieringsgraden ved en nedsættelse af satsen på 180 

pct. i registreringsafgiften på nuværende tidspunkt ligger under 100 pct. Med den aktuelle 

kalibrering af Skatteministeriets bilvalgsmodel, som bl.a. er baseret på bilsalget i 2012 og 

2013, er det således ikke muligt at nedsætte satsen på de 180 pct., uden at det medfører et 

mindreprovenu, idet selvfinansieringsgraden ved en nedsættelse af satsen fra 180 pct. til 

179 pct. har en selvfinansieringsgrad på knap 85 pct. Selvfinansieringsgraden er lavere ved 

større nedsættelser og udgør ved en afskaffelse knap 55 pct., jf. besvarelsen af SAU 

(2012-13) alm. del spørgsmål 608. 

 

Den lavere selvfinansieringsgrad sammenlignet med selvfinansieringsgraden angivet i 

besvarelsen af spørgsmål 231, skal bl.a. ses i lyset af, at beregningerne blev opdaterede og 

konsoliderede i forbindelse med besvarelsen af SAU (2012-13) alm. del spørgsmål 608, 

som var et opfølgende spørgsmål på spørgsmål 231, jf. note 1 til tabel 1 og tabel 2 i be-

svarelsen af SAU (2012-13) alm. del spørgsmål 608.  

 

Den lavere selvfinansieringsgrad skal igen blandt andet ses i sammenhæng med de senere 

års ændringer i sammensætningen af nybilsalget, herunder forbedringen af brændstoføko-

nomien, som har betydet, at det gennemsnitlige registreringsafgiftsniveau er faldet.  
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